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Speech Belrim General Assembly 

18/06/2015 

Dear Guests, Dear Members,  

Soyez le bienvenu, Hartelijk welkom ! 

I welcome you all to this marvelous location and thank Carl Leeman and Katoen 
Natie for hosting our General Assembly. 

Traditionally I stand before you to look back at what BELRIM achieved this year 
and to point towards the future and show you what we have in the pipeline for 
the coming months. 

Before doing so, I would like to inform you that we have two new board members: 
Adriana Cavaliere of Swift and Marc Rombouts of UCL. We are honoured to take 
them on board! 

Unfortunately, we had to let go of two former board members: Annick D’Hont 
whose career took another turn and who has now joined AON – we wish her a lot 
of success and thank her for the many years of support she gave to BELRIM. 

Malou Gossez, who has retired and is ready to start a second youth, also leaves 
the board and we thank her sincerely for her dedication and time.  

Retournons maintenant au mois de septembre 2014 où nous pouvions accueillir 
les nouveaux membres ainsi que les membres académiques qui sont impliqués 
dans les travaux de notre Scientific Committee. Nous y avons eu le plaisir 
d’écouter Marc Luyckx, philosophe, théologue et membre de la Cellule de 
Prospective de Jacques Delors. Ce visionnaire a partagé sa vue sur le monde et 
l’avenir avec nous. 

Later in dezelfde maand verzorgde Diane Mintjens, in samenwerking met PRMIA 
en in de kantoren van PWC, een interessante uiteenzetting over “operational risks 
in corporates and banks”. De leden van beide verenigingen werden hierop 
uitgenodigd en dat zorgt voor grensoverschrijdende networking waar iedereen bij 
gebaat it. 
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In October, together with our partner CRE, we organized an eye-opening one-day 
seminar to look at the commercial opportunities in Africa and to understand the 
associated risk landscape. As usual this event was a huge success and we are 
pleased with this partnership helping us to learn about and promote risk 
management on a large scale. 
 
Later that month FERMA organized its two-day seminar in Brussels and of course 
BELRIM took part in its workshops, plenary sessions and discussions. I should 
underline that the FERMA seminars are free for Risk Managers and that you take a 
lot back from these interactions with your peers. 
 
De uitdagingen gelinkt aan het beheer van de supply chain zijn ontelbaar en dus 
was het de moeite om ook hierover een exchange op te zetten. Samen met 
Dominique Ranson en ERM werd in november een halve dag gereserveerd om 
deze problematiek onder de loep te nemen. We zijn onze leden heel dankbaar 
voor hun medewerking en initiatief bij het uitwerken van ons programma en we 
staan steeds open voor nieuwe ideeën. 
 
L’événement clef de l’année était sans aucun doute notre 40ième anniversaire. 
L’Arsenal était bien rempli et le board vous a donné un aperçu des 40 années de 
risk management et de l’évolution du GAI vers le BELRIM d’aujourd’hui. Ceux qui y 
étaient vous le diront : c’était une très belle soirée ! Ceux qui n’y étaient pas – 
comme d’habitude – avaient tort ! 
Je vous rappelle ici le défi que nous avons lancé pour attirer 40 nouveaux 
membres. Nous comptons sur votre aide pour la pub pour notre association. Le 
bouche à oreille reste la meilleure façon de promouvoir BELRIM. N’hésitez pas à 
faire inviter un membre potentiel à une de nos activités pour lui offrir l’occasion 
de faire notre connaissance. 
 
Ladies Mind Risk set up its second event: a networking lunch. Fifty female risk 
managers turned up to listen to the tips and tricks of three leading ladies in the 
field. Gender diversity and diversity in itself remain hot topics. Our members 
discussed the pros and cons of their jobs, the combination with family life, the 
standards used by traditional firms, the added value a feminine touch can bring. 
There was a lot of chatter and laughter, the session was very animated and the 
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only “negative” comment on the evaluation sheets was that it was too short … 
Thank you, Sabine and Catherine for putting your shoulders under this initiative! 
 
In februari werkte Diane samen met AON een exchange uit over protected cell 
companies en captives: een technisch hoogstaande editie in de prachtige zalen 
van de Cercle de Lorraine.  De inzet van onze board members die vrijwillig voor 
BELRIM tijd en energie vrijmaken moet toch even in de schijnwerpers komen. 
Zonder hun toewijding zouden we onze leden geen mooie activiteitenkalender 
kunnen voorleggen. De know-how en kennis van onze effectieve en aangesloten 
leden is bovendien onmisbaar om tot een waardevol geheel te komen. 
 
In March we shed our light on Class Actions. Sabine and Linklaters organized an 
afternoon on the origins and the evolution of class actions. Specialists explained 
how companies can be prepared to deal with them. Some recent cases were 
analyzed. As usual there was a lot of interest from the participants as these class 
actions are sure to arrive on the Belgian market sooner or later… and a good risk 
manager is a well-prepared risk manager! 
 
Pour nos membres effectifs, Brigitte a trouvé un orateur de haut de gamme pour 
une simulation d’un cyber attack. Marco Gerck nous a montré comment une 
attack par internet peut déstabiliser une société très rapidement. Il nous a fait 
comprendre – par un jeu de rôle – que prendre les bonnes décisions en très peu 
de temps est primordial mais excessivement difficile. Il en est ressorti que les CEO 
et CFO doivent se rendre compte des risques qu’une telle catastrophe cache. Et 
voilà à nouveau un rôle pour le risk manager à cibler les risques et à les traduire 
pour le board en termes exactes. Le rôle et la solution des assurances étaient 
présentés dans le deuxième volet de ce séminaire. Merci à TriFinance de nous 
avoir accueillis dans leurs bureaux. 
 
U merkt het : een jaar dat weer eens eivol zat met uiteenlopende onderwerpen en 
activiteiten. 
 
Daarenboven werken wij achter de schermen mee met de Verzekeringscommissie, 
met Ferma aan het certificatieproject van ons beroep, volgen wij Solvency II, 
Basel, NBN normen enz. voor u op. Tijd om stil te zitten is er niet. 
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Wij zijn nu bezig met het uitwerken van de activiteiten van volgend jaar. Ons 
Scientific Committee heeft zijn doelstellingen bereikt en zelfs overschreden. Er 
werden tien eindwerken geselecteerd over risk management. Hieruit zal een 
laureaat gekozen worden voor de BELRIM prijs. 
 
Et cela nous amène au FERMA Forum à Venise. Vous êtes tous nombreux, j’en suis 
sûr, à vous inscrire pour le forum, qui promet d’être intéressant et de grande 
qualité. Comme d’habitude, le dimanche soir, BELRIM vous invite à son Belgian 
Evening. Venise étant Venise, le cadre sera magique ! Les Belges étant les belges, 
le catering sera succulent ! Le Belrim étant Belrim, la compagnie sera parfaite ! 
 
I am therefore counting on all of you to be there on the 4th of October to kick 
start the BELRIM year! 
 
Thank you for your attention!   
 
  
  
 

 


